
 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

        Θεσσαλονίκη, 24/4/2025 
 

Του:  Αθανασίου Μαρίας, Βουλευτού Β2' Δυτικού Τομέα Αθηνών 
 
ΠΡΟΣ:  Την κ. Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης 
  Την κ. Υπουργό Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού 
  Τον κ. Υπουργό Υγείας 
 
ΘΕΜΑ: «Επανεξέταση του κατώτατου ποσοστού αναπηρίας καρδιοπαθών 

εκπαιδευτικών του Ν. 5128/2024» 
 
Κυρίες, κύριε Υπουργοί, 
 
Κατόπιν πολλών διαμαρτυριών και με γνώμονα τη διασφάλιση της ισότητας, της 
κοινωνικής συνοχής και της έμπρακτης υποστήριξης των οικογενειών των 
εκπαιδευτικών που πλήττονται από σοβαρά καρδιολογικά προβλήματα, αναφέρουμε 
την έλλειψη διοικητικών διευκολύνσεων για εκπαιδευτικούς σε περιπτώσεις υγείας. 
Πιο συγκεκριμένα, ο νόμος 5128/2024, στα άρθρα 17 και 18 θέτοντας ως όριο, 
αντίστοιχα, τα ποσοστά αναπηρίας 75% και 80%, αποκλείουν σε υπηρεσιακά 
ζητήματα μεγάλο αριθμό εκπαιδευτικών με ιδιαίτερα και σοβαρά καρδιαγγειακά 
νοσήματα, όπως στεφανιαία νόσος, καρδιακή ανεπάρκεια, μεταεμφραγματικές 
καταστάσεις, βαριά αρρυθμιολογικά σύνδρομα. Οι καρδιοπαθείς με τις 
προαναφερθείσες παθήσεις και όχι μόνο αντιμετωπίζουν λειτουργικό περιορισμό, 
συναισθηματική αστάθεια, ανάγκη υποστήριξης και συχνά δυσκολίες μετακίνησης ή 
διαβίωσης μακριά από οικογενειακό περιβάλλον. Παράλληλα από κοινωνιολογική 
άποψη, η στήριξη της οικογένειας (όταν ο πάσχων είναι σύζυγος του/της 
εκπαιδευτικού) είναι ζωτικής σημασίας και κάθε μετακίνηση - απόσπαση μακριά 
επιδεινώνει την ψυχοσωματική του κατάσταση. Συμπερασματικά, η πολιτεία οφείλει 
τη θεσμική εξασφάλιση αξιοπρέπειας, λειτουργικότητας και κοινωνικής ευθύνης σε 
ανθρώπους που ήδη δοκιμάζονται. 
 
Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 
 
Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί: 

 
1. Υπάρχει πρόθεση αναθεώρησης των υφιστάμενων ποσοστών αναπηρίας 75% και 
80% στα άρθρα 17 και 18 αντίστοιχα του Ν. 5128/2024; 
2. Υπάρχει πρόθεση για επαναξιολόγηση των ποσοστών αναπηρίας που σχετίζονται 
με χρόνια και βαριά νοσήματα, όπως τα καρδιαγγειακά προς όφελος των 
πασχόντων; 
3. Πώς αντιμετωπίζεται το ποσοστό 67% στο ευρύτερο πλαίσιο κοινωνικών και 
εργασιακών διευκολύνσεων; 
Ο ερωτών Βουλευτής 
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